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Referat fra bestyrelsesmøde mandag den 24. september 2018 
Deltagere: Ejvind S., Hans, Erik K., Sune, Henrik, Niels Chr., Jørn, Arne og Kim. 

Afbud: Lars.  

1. Referat fra bestyrelsesmøde mandag den 28. maj 2018 blev godkendt og underskrevet. 

2. Information fra formanden og administrator 

 
2.1 Information fra formand: 

23/7-18: Palle Hansen, Agerfløjen 16, tlf. 5052 9988 ringer om ass., idet han har haft vandskade. Ventiler 
ved måler kan vanskeligt lukkes, og stophanen har han ikke set i mere end 40 år.Drøfter situationen med 
ham. Beslutter hurtigt, at der skal sættes en målerbrønd ned. Rekv. Kurt J., som kontakter Chr. Grøn. 

23/7-18: Tue Kofoed, Roskilde kommune trækker krav om analyse af de 2 nye stoffer tilbage, efter jeg har 
korresponderet med Donslab. Kravet er først stillet den 27/6-18, hvor Daastrup VV fik analyset boringer 
den 12/6-18. Jeg argumenterede for at vente og se prøverne fra taphanerne i august 2018. Hvis prøverne 
der, viser noget, tages nye prøver i boringerne. 

30/7-18: Talt med Henrik Petersen, formand Vandrådet vedr. afregning for spildevandet med FORS. Blev 
ikke klogere, men skønner, vi accepterer det foreslåede, kr. 17,-.   

30/7-18: Jørn ringer vedr. Anitas målerbrønd, hvori der står vand op til måleren. Ingen ukendt forbrug jf. 
måleren. Hvor kommer vandet så fra? Jeg kontakter Kurt J. og Chr. Grøn. Aftaler at de indbyrdes finder ud 
af, hvem af dem, der suger brønden tom. Kurt ringer senere på dagen og meddeler, at han har tømt 
brønden, men kan derefter ikke se, hvor vandet kommer fra. Vi fortsætter observationen. 

31/7-18: Finn R. kom her efter aftale, hvor vi gennemgik div. emner, tilmelding af nye målere??, kommende 
aflæsning?? Saldoen. Lidt brok fra Daastrup Skole i forb. Med ny måler, som ikke umiddelbart kan kobles 
sammen med et af skolen indkøbt display. Desuden drøftede vi FORS tilbud på kr. 17,- for aflevering af 
indberetninger. Ny pakning på låget. 

31/7-18: Anita fra nr. 3 på SSV Byvej ringede kl. 2200 og var noget oppe at køre pga. dryppende vand i kloak 
tæt ved målerbrønden, som igen er delvis fyldt, men til samme niveau, som før den blev tømt, og det stiger 
ikke. Jeg lovede, jeg ville sætte noget i værk i morgen, den 1/8-18. 

1/8-18: Tlf. kontakt til Kurt J. med anmodning om ass. Til undersøgelse af SSSV Byvej 3. Det vil blive senere 
på dagen. Kl. 1400 ringede Kurt, at han sammen med Chr. Grøns medarbejder havde haft kamera inde i 
drænledningen ved brønden, og der sås ikke vandindtrængen. Konklusionen blev, at vi følger natforbruget 
nøje, samt status i målerbrønden. Anita, Jørn B.Rasm., Chr. Grøns medarbejder og jeg var til stede. 

2/8-18: Besvaret Anitas mail henholdende. Samt at vi følger op på problemet. Talt med Kurt J. og vi aftalte, 
at han kontakter Chr. Grøn på mandag. Trykprøvning overvejes, og ass. fra Osted vedr. gasprøvning kan 
overvejes. Skjold Jensen, Mosevej 11 og 11A ringede vedr. 45 m3 merforbrug på nr. 11A fra den 1/5 -1/8. 
Skønnede at en målerombytning kunne være aktuel. Der har tidligere i 2016/2017 været et stort forbrug, 
som skyldtes utæt toilet. Drøftet det med Finn, som ikke mener, det kunne være måleren. Aftalt at Finn 
tager en snak med Skjold J. Resultatet blev, at vi ombytter måleren og sender den afmonterede til 
verifikation. Skjold har accepteret merforbrug. 

3/8-2018: Aftalt med Chr. Grøn og Kurt, at der bliver lavet en gasprøve snarest. Kurt kontakter gastester. 
Resultat: test onsdag den 8/8-2018 fra kl. 0900 – 1200. Vi mødes kl. 0830. 



Dåstrup Vandværk A.m.b.A. 

Formanden: Erik Kristoffersen, Svenstrupvej 14, 4130 Viby Sj. Telefon 4642 0262 mobil:25551121 

Den 05. oktober 2018 Side 2/4 
Referat fra bestyrelsesmøde den 24. september 2018 

5/8-2018: Kurt medd. At der er aftale om sporing af vandbrud, SSV Byvej 3, onsdag, 8/8-18 kl. 0830. 
Varsling om lukning til de berørte. Kim bedt om at sætte på hjemmesiden og Finn sender mails til de 
berørte. 

8/8-2018: Kurt, Chr. Grøn, Jørn, sporingsmand og jeg mødtes som aftalt. Straks efter lukning til nr. 3, satte 
sporingsmanden lufttryk på og hullet viste sig i målerbrønden. 

Chr. Grøn og jeg kørte til Åfløjen 24, hvor der tidligere havde været brud og hvor der fortsat stod træplader 
op af hækken. Det var et fremmed entreprenørfirma, som forsikringen havde rekv., der havde efterladt 
pladerne. Chr. Lovede at fjerne disse. Talte med Thomas på adr. Enighed og et hegn skulle ikke reetableres, 
men de ønskede græs sået, når der var faldet vand. Kl. 1330 aftale med Per fra Blue Control, som skulle ind 
på værket for at opdatere VLC.er + ny software til skærmen, der lejlighedsvis er sort. 

En længere mailkorrespondance med Finn vedr.  opbrudt lås på Daastrup Skole i forbindelse med 
genetablering af displayforbindelse. Se mail fra Finn den 9/8-2018. 

9/8-2018: Kurt medd. At de vil reparerer bruddet SSV Byvej 3, tirsdag morgen/formiddag. Varsling om 
lukning sendt til Kim og Finn, som udsender et par dage i forvejen. Det vides ikke, om det bliver nødvendigt 
at lukke. Hvis det kan rep. ved at klemme den blå plastledning er det ikke nødvendigt. 

12/8-18: Flemming, Svenstrupvejen 30 ringede og oplyste, at der var brud på matriklen. Jørn forbi, og det 
viste sig, at bruddet var ml. måler og hus. Ejers problem. Skrev en kort orientering til bestyrelsen. 

14/8-18: Christian og Kurt rep. ledning til SSV Byvej 3. Det var formentlig en løs forskruning, dog lidt tvivl 
om en gl. stophane også kunne være skurken. Alt afsluttet da jeg kom kl. 1130. Opgaven løst inden for 
kantstenen. 

Kl. 1330 sendte Morten Due fra DonsLab en SMS med anmodning om at blive ringet op, idet der var 
konstateret coliforme bakterier på værk, men ikke her på nr. 14 i prøven fra i går. Mængden var 10, hvor 20 
er grænsen for krav om kogepåbud. 

Drøftede situationen. Morten oplyste, at det kan være det tørre vejr, der er årsagen, idet kryb derved kan 
have fået mulighed for at snige sig ind i vandtanken og tage jordbakterier med via en sætningsrevne eller 
lign. Da tallet ikke er højere, besluttede vi, at der tages en ny prøve på værket og på skolen på fredag, og 
jeg får besked lørdag ved 12-tiden. Kommunen underrettes ikke før efter næste prøve, hvis den er over 
grænsen. 

15/8-18: Finn oplyser, at han nu har fået ordnet og købt nye låse, så disse er på plads på Daastrup Skole. Jeg 
godkendte udgiften. 

Kim ajourførte hjemmesiden efter rep. den 14/8-18. 

16/8-18: Jeg kontaktede Nicklas, idet jeg ikke kunne få adgang til at betjene værket via Blue Control. 
Årsagen var Firefox. Med Croome kørte det. 

Talt med Morten Due vedr. ny vandprøve, om det evt. vil være muligt at tage en ekstra prøve før filter, 
iltning eller ???? mhb. på mere præcis lokalisering af bakterievejen. 

18/8-2018: Tlf. kontakt til Morten Due, DonsLab, som glædeligt kunne oplyse, at der ikke var fundet spor af 
coliforme bakterier i de 3 prøver fra fredag, den 17//8-2018. PYHA, hvor dejligt. Bem. Om defekt ved 
pakningen på brønden på skolen. 
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26/8-2018: Regning fra Kamstrup for kontrol af afmonterede vandmålere modtaget og videresendt. Samme 
vedr. Vandrådet og kontingent. Korresponderet med Finn R. som oplyste, at han havde aftalt aflæsning 
sammen med Arne i morgen. 

27/8-18: Tekniker fra Blue Control ringede, idet de ville montere VLC-styring på boring 2 og 3 fra i 
formiddag. Guidede ham til nøglen i skuret. Han ringede og oplyste, da han kørte igen ved 1330-tiden, og 
oplyste samtidig, at han ville komme igen i morgen. Aftalte, at vi lige skulle mødes til en kort info om 
montering mv. I dag kl. 1621 kom SMS med Sabotagealarm 122????? Jeg kørte på værket, hvor jeg 
kontrollerede dækslerne og kontakterne på disse på boring 2 og 3. Intet unormalt. Afstillede alarm på 
tastaturet på værket. 

28/8-2018: SMS-alarm 122 igen kl. 0632. Afstillet skyldes formentlig Blue Controls aktivitet med 
systemerne. 

Kl. 0910 ringede Steen fra Blue Control som aftalt, og jeg kørte til boring 3 for at få en snak med ham og se, 
hvad VLC-styringen er for en størrelse. Aftalt, at BC informere om det videre vedr. indstilling. Nævnte 
alarmkode 122, men det kunne Steen ikke give svar på. Per Westerlund ringede kort efter, idet han 
ønskede kontrol på tastaturet på værket. Aftalte, at den løste han sammen med Steen, der formentlig vil 
være på værket på det tidspunkt. 

Finn R. informerer om aflæsningsproblemer på Åfløjen 13, og Bueager 2 og 7, institutionerne. Finn 
korresponderer med Arne, idet de begge var på aflæsningstur i går. Finn medd. desuden, at han har bestilt 
ny pakning til dæksel på målerbrønd på skolen hos Kurt. 

29/8-2018: Ringet til Kamstrup, som lagde besked til Flemming S. Nielsen. 

Monteret ny tætning på dæksel ved målerbrønd, Daastrup Skole sammen med Finn. 

Tilmeldt til møde hos Osted Vandværk den 4/9-2018. Jørn og jeg deltager. 

2/9-2018: Indtil flere fejlalarmer på ADK 122 modtaget hen over weekenden. 

Forbi og inde på vandværket ved 17-tiden. Alt så normalt ud. 

3/9-2018: Modtaget 3 analyseresultater fra Karin/DonsLab. Ingen bemærkninger. Bedt Nicklas fra Blue 
Control om en samtale vedr. frekvensomformerne. 

4/9-18: Jørn og jeg til visionsmøde i Osted   (Se vedhæftede ref. Fra mødet) 

8/9-18: Rapport fra Kamstrup vedr. Mosevej 11A. Måleren, der var sendt til kontrol retur og fundet i orden. 

12/9-18: Møde hos Arne, hvor vi drøftede hans genindtræden i vandværksregi. Han ønsker at starte 
langsomt op med tilsyn på værket og flg. med på SRO. Deltager på sidelinien ved næste møde den 24/9-18. 

14/9-18: Regning fra Kurt for ombytning af vandmåler, Mosevej 11A. 

Bedt Finn lave en opgørelse over udgifterne for ombytningen. Det blev godt kr. 2100,- incl. moms  

Kørte til Skjold Jensen for at præsentere ham for resultatet af kontrollen, samt samlede udgifter. Vi fik en 
snak om hele forløbet, hvorefter jeg præsenterede udgiften, som han accepterede efter lidt 
argumentation. Han takkede for vandværkets måde at tackle forløbet på. 

Finn sendte en officiel opkrævning til Skjold Jensen. 15/9-18 Erik. 
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2.2 Infomøde i Osted om bl.a. ringforbindelse til Osted og Viby Dalen og praktisk samarbejde imellem 
vandværker. 

2.3 Debat om evt. sammenlægning af vandværker, da nye bestyrelsesmedlemmer er svære at finde. 
Bordet rundt kom der kommentarer om fælles drift med andre vandværk med en fælles driftsleder, 
evt. fælles driftsselskab. 

2.4 Vedrørende vandindvindingstilladelse fik Dåstrup Vandværk ret i 4 klagepunkter og har tilladelse til 
2046. 

2.5 Kamstrup holder info-møde den 21.11.2018 i Osted. 

 

3. Information fra administrator: 
3.1. Balancen er ok. Dyre vandanalyser og mere vedligeholdelse. P.t. er der ca. 2 mill. I likvid 

beholdning.  
3.2. Persondataforordningen: Data til FORS og foreningscentralen har opkrævninger og målere. 

Kamstrup hoster målerdata. Dåstrup Vandværk vil indkøbe PC til backup af data. 
 

 
 

4 Beslutning om plan/ændring af plan: 

4.1 Afregning af spildevand med FORS blev besluttet at det skal koster 19 kr. Målinger leveres 
til FORS den 1. november. 

4.2 Ny arbejdsgruppe om plan for Dåstrup Vandværk: Niels, Jørn, Sune og Arne. Første møde 
den 8. november kl.19.00 hos Niels Chr. 

 

5. Eventuelt 

 
5.1.  Næste bestyrelsesmøde mandag 12. november  kl.19.30. 
5.2. Motionering. Erik sender plan ud. 

 
  

Referent:  Kim Møller Nielsen 


